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Protokół nr XXXIII/2013 
 XXXIII sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 31 października 2013 r. 
BR.0002.10.2013 
 
XXXIII Sesj ę Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Krystyna Kralkowska .  
Przewodnicząca Rady Powiatu oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Przewodnicząca Rady Powiatu powitała osoby obecne na sesji. 
Radna nieobecna usprawiedliwiona: Regina Borowy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi dotyczące protokołu XXXII 
sesji Rady Powiatu z dnia 26 września 2013 r.  
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie przyjęcie w/w protokołu. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  
Protokół XXXII sesji z dnia 26 września 2013 r. został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do realizacji porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła porządek sesji:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXXII sesji z dnia 26 września 2013 r.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Wystąpienie dr hab. Zbigniewa Brodzińskiego – propozycje zmian Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Giżyckiego – projekt analizy Zintegrowanej 
Strategii Rozwoju Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich.  

7. Informacja o złożonych wnioskach o dofinansowanie działań powiatu i ich efektach 
w latach 2011 – 2013. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
10. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu oraz Starosty Giżyckiego w sprawie 

złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2012. 
11. Informacja Wojewody Warmińsko – Mazurskiego oraz Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Giżycku  w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2012. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska powiedziała, iż realizując prośbę naszego 
gościa dr hab. Zbigniewa Brodzińskiego jego wystąpienie dotyczące propozycji zmian Strategii 
przenosi na początek obrad, przed sprawozdaniem Starosty z prac Zarządu. Następne punkty 
porządku obrad będą realizowane w kolejności przedstawionej jak wyżej. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zwróciła się do radnych o akceptację zmiany. 
Radni jednogłośnie zaakceptowali zmianę w porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zwróciła się do radnych o ich wnioski i uwagi 
dotyczące porządku obrad. 
M. Kaczorowska – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż panie z grupy sprzątającej 
szpital proszą o wypowiedzenie się na forum, poprosiła o umożliwienie im wypowiedzi na 
forum sesji. 
K. Kralkowska  poprosiła radnych o wyrażenie opinii w tej sprawie, stwierdziła, że w zasadzie 
nie ma takiej możliwości na sesji, po to mamy komisje, możemy o tych czy innych sprawach 
rozmawiać na komisjach, poprosiła o pomoc w tej decyzji. 
T. Przymorski zaproponował, aby umożliwi ć zabranie głosu w punkcie: sprawy różne. 
K. Kralkowska  odpowiedziała, że najpierw musimy zadecydować, czy w ogóle chcemy 
wysłuchać wypowiedzi na sesji, więc poddała tezę pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2 osoby. 
K. Kralkowska  poprosiła o wydelegowanie jednej przedstawicielki, której udzieli głosu w 
punkcie obrad „Sprawy różne”. 
Innych wniosków i uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
M. Drzażdżewski powiedział, że odszedł pierwszy niekomunistyczny premier Pan Tadeusz 
Mazowiecki, który restytuował samorząd terytorialny, człowiek o wielkiej kulturze, 
doświadczeniu politycznym i wiedzy, poprosił o uczczenie śmierci wielkiego polityka chwilą 
refleksji, chwilą ciszy. 
Wszyscy zebrani na sali wstali i chwilą ciszy spełnili powinność. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska przystąpiła do realizacji porządku obrad. 
Powitała dr hab. Zbigniewa Brodzińskiego, autora  pierwszego wydania Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Giżyckiego, a obecnie autora projektu pierwszego działu  
nowej wersji strategii pn.  Zintegrowana Strategia Rozwoju Powiatów Wielkich Jezior 
Mazurskich.  
 
Ad. 6. Wystąpienie dr hab. Zbigniewa Brodzińskiego – propozycje zmian Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Giżyckiego – projekt analizy Zintegrowanej Strategii 
Rozwoju Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich.  
Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Z. Brodziński powiedział, iż miał przyjemność kilka lat temu pracować nad strategią powiatu 
giżyckiego, teraz z powrotem jest tutaj i opracowuje strategię zintegrowaną dla 4 powiatów. Jest 
to coś nowego, ten dokument ma mieć nową jakość, bo co oznacza zintegrowanie – nie chodzi 
tylko o spójność obszaru, ale oznacza próbę wykorzystania nałożenia na siebie specjalizacji 
poszczególnych powiatów i specjalizacji obszaru, chodzi o to, żeby efektywniej i racjonalniej 
wykorzystać zasoby.  
Z. Brodziński pochwalił inicjatywę  powiatów – porozumienia na rzecz wspólnego 
przedsięwzięcia. Stwierdził, że dzisiaj jest jeszcze za wcześnie,  aby mówić o szczegółach 
koncepcji i drodze, którą pójdziemy oraz w jaki sposób będą zapisane cele i działania. Najpierw 
trzeba przeanalizować i przestudiować wszystkie dokumenty. Obok głównego dokumentu 
strategii, który jako dokument ma być syntetyczny i jasny, przygotował dokumenty 
uzupełniające i  to, co radni otrzymali – analiza sytuacji społeczno - gospodarczej w powiatach 
będzie tylko i wyłącznie załącznikiem do strategii. Danych jest dużo więcej, są tu nie tylko 
kompetencje, ale i obszary ważne w kontekście tego, czym się powiat zajmuje łącznie  
z gminami – np. spójność sieci kanalizacyjnej i wodociągów. 
Z. Brodziński powiedział, że procedura naszej współpracy będzie się przedstawiała następująco 
–  każdy wypracowany materiał będzie przedstawiony radnym za pośrednictwem  K. Paternogi, 
prosi o  uwagi. Do grudnia każdy materiał będzie roboczym, ostateczny kształt i forma zapisu 
będzie znana dopiero wtedy, gdy będą wiadomości o nowym podziale funduszy strukturalnych, 
bo intencją starostów jest to,  że ten program musi się odnosić do przyszłego programu Unii 
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Europejskiej, spójności i innych polityk, ze środków których powiaty mogą korzystać. Stąd 
i forma zapisu i hierarchizacja celów zostanie sformułowana dopiero w momencie kiedy 
będziemy mieli więcej informacji, bo na razie wszystkie dokumenty mają charakter roboczy. 
Z. Brodziński omówił wstępny spis treści Strategii  Zintegrowanego Rozwoju Powiatów 
Wielkich jezior Mazurskich: Gi życkiego, Mrągowskiego, Piskiego i Węgorzewskiego na 
lata 2014 – 2020: 
 
Wprowadzenie 
1. Proces budowania partnerstwa na rzecz wdrażania strategii 

1.1. Prace nad Strategią Zintegrowanego Rozwoju Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich  
oraz formułowaniem Partnerstwa 

1.2. Cel przedsięwzięcia i uczestnicy prac nad dokumentem strategii 
1.2.1. Wprowadzenie 
1.2.2. Spójność obszaru Wielkich Jezior Mazurskich 
1.2.3.    Powiaty Wielkich Jezior Mazurskich jako obszar funkcjonalny 

2. Uwarunkowania rozwoju Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich 
2.1. Ocena sytuacji społeczno-gospodarczej  

2.1.1. Podstawowe dane o sytuacji gospodarczej  
2.1.2. Analiza SWOT w kontekście możliwości realizacji zadań publicznych  

samorządów powiatowych 
2.1.3. Wnioski wynikające z analizy SWOT, ze szczególnym uwzględnieniem  

problemów: sprawowania przez sektor publiczny opieki społecznej i zdrowotnej, 
funkcjonowania rynku pracy i podmiotów gospodarczych, edukacji na poziomie 
ponagimnazjalnym, bezpieczeństwa publicznego 

2.2. Planowanie strategiczne w kontekście zintegrowanego rozwoju PWJM 
2.2.1. Zbieżność obszarów funkcjonalnych (priorytetowych) Strategii Zintegrowanego Rozwoju 

PWJM z zapisami zewnętrznych dokumentów i programów strategicznych  
2.2.2. Spójność obszarów funkcjonalnych PWJM z celami Strategii rozwoju poszczególnych 

powiatów 
3. Priorytety Strategii Zintegrowanego Rozwoju PWJM 

3.1. Wizja i cele Strategii  
3.2. Planowane przedsięwzięcia  
3.3. Propozycja koordynacji działań na rzecz wdrażania Strategii  

4. Procedury i kryteria wdra żania Strategii 
4.1. Wprowadzenie 
4.2. Proces wdrażania i aktualizacji Strategii  
4.3. Zasady monitoringu i ewaluacji Strategii  
4.4. Proces decyzyjny w Partnerstwie 

Załączniki 
 
Z. Brodziński zaprezentował  Wprowadzenie: 
Sposoby zarządzania rozwojem lokalnym ulegają ciągłym zmianom spowodowanym warunkami 
zewnętrznymi związanymi z postępującą globalizacją, a także zmieniającą się rolą państwa 
i w konsekwencji rolą regionu oraz głównych jego ośrodków gospodarczych. Niespotykana 
wcześniej dynamika dokonujących się przemian poddaje weryfikacji dotychczas stosowane 
formy i metody działania władz samorządowych. pojawiają się nowe wyzwania dotyczące 
powstania obszaru funkcjonalnego, zarządzania nimi, a także skutecznego oddziaływania na 
rzecz realizacji polityki rozwoju subregionu. Sukcesywnym zmianom sposobów prowadzenia 
lokalnej polityki towarzyszy poszukiwanie nowych struktur odpowiedzialnych za jej realizację, 
w tym współdziałanie wielu jednostek samorządu terytorialnego. 
W tym kontekście zyskuje na znaczeniu problematyka zarządzania rozwojem lokalnym. Jest ona 
przykładem nowoczesnego stylu działania polegającym na rozwiązywaniu wspólnych 
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problemów w sposób koalicyjny, stając się tym samym jednym z ważniejszych obszarów 
aktywności samorządu, lokalnych instytucji i organizacji, a także funkcjonujących różnych grup 
podmiotów gospodarczych. Współpraca na rzecz wdrażania strategii zintegrowanego rozwoju 
obejmuje zasady i techniki zmierzające do identyfikowania obszarów wymagających wsparcia 
lub reorganizacji, ich śledzenia, oceny, sterowania i autoryzacji. Z tych względów w strategii 
skoncentrowano działania na tych aspektach, które bezpośrednio lub pośrednio dotyczą spraw 
związanych z realizacją zadań samorządu powiatowego. 
Zakres strategii może obejmować szerokie spektrum działań organizacyjnych, ekonomicznych, 
politycznych, społecznych itp., służących stworzeniu warunków sprzyjających efektywnemu 
działaniu podmiotów gospodarczych i funkcjonowaniu lokalnych społeczeństw. Odnosząc się do 
budowanych w trakcie prac nad Strategią nowych form współpracy samorządów Powiatów 
Giżyckiego, Mrągowskiego, Piskiego i Węgorzewskiego, szczególny nacisk został położony na 
takie kwestie, jak: 
− wdrożenie wypracowanych przez strony(partnerów) zasad współdziałania na rzecz tworzenia 

obszaru funkcjonalnego, 
− rozwiązywanie problemów społecznych i gospodarczych leżących w gestii samorządu 

powiatowego, 
− większe zintegrowanie polityki gospodarczej powiatów subregionu z dążeniami i potrzebami 

gmin, a także przedsiębiorców i mieszkańców. 
Przyjmując podejście zintegrowane do procesu wdrażania przyjętych w Strategii celów i działań 
uznano za ważną potrzebę aktywnego udziału partnerów w poszukiwaniu rozstrzygnięć w 
sprawach ważnych dla rozwoju gospodarczego, w zarządzaniu, a także kontroli efektów działań.  
Podejście „zintegrowane“ opiera się na równoczesnym przyjęciu określonego celu i wizji 
rozwoju, ustaleniu instrumentów do osiągnięcia celów, zaangażowaniu odpowiednich szczebli 
administracji oraz współpracy z przedstawicielami różnych sektorów życia społeczno-
gospodarczego. Powstała na bazie tego założenia Strategia Zintegrowanego Rozwoju 
Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich nie ogranicza się tylko do sfery realizacji zadań 
ustawowych samorządu powiatu czy też terytorialnie do granic administracyjnych subregionu 
Powiatów Wielkich Jezior Mazurskich. Ze względu na fakt, że powiaty, jako jednostki 
samorządu terytorialnego mają charakter otwarty, w sensie oddziaływania na otoczenie, istnieje 
potrzeba uwzględnienia wewnętrznych i zewnętrznych czynników mających wpływ na rozwój 
społeczno-gospodarczy obszaru. Chodzi przede wszystkim o wyznaczenie granic subregionu 
(obszaru funkcjonalnego), który byłby w przyszłości objęty wspólnym programem. Wyzwaniem, 
a równocześnie kryterium sprzyjającym poprawie skuteczności wdrażania strategii jest 
rozpoznanie motywów, jakimi kierują się w podejmowaniu decyzji samorządy powiatowe.  
Niniejszy dokument, nakreślając główne kierunki działań, może ułatwić podejmowanie inicjatyw 
na rzecz integrowania środowiska gospodarczego i społecznego w granicach tworzącego się 
obszaru funkcjonalnego. Ów dokument stanowi ważny przyczynek do kontynuowania wysiłków 
poszczególnych samorządów powiatowych na rzecz stymulowania rozwoju społeczno-
gospodarczego, szczególnie poprzez budowanie nowych, koalicyjnych struktur zarządzania 
rozwojem lokalnym. 
Z. Brodziński stwierdził, że istota sprawy polega na tym, że musimy ten dokument opracować 
w sposób społeczny, ponownie poprosił o uwagi, spostrzeżenia, sugestie i wnioski do 
zaprezentowanego materiału. 
Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła dyskusję. 
H. Sarul stwierdziła, że omawianie uwag i propozycji na sesji zabierze dużo czasu, Komisje już 
rozmawiały na te tematy na swoich posiedzeniach, zaproponowała, aby radni, w formie 
pisemnej, składali je na ręce K. Paternogi. 
M. Podskalny przytaknął pomysłowi, stwierdził, że sam zainteresowany jest edukacją i ma 
uwagi i przemyślenia. Zaproponował, aby na następne komisje zapraszać K. Paternogę 
i przekazywać mu swoje sugestie. 
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M. Drzażdżewski dodał, że poza skupieniem się na zadaniach samorządów musimy skupić się 
na przenikaniu naszych obszarów z obszarami wsparcia strategii wojewódzkiej. 
Z. Brodziński powiedział, iż będzie się starał na każdą komisję przygotować pakiet informacji, 
komisja przedyskutuje i przekaże mu swoje uwagi i wnioski. 
K. Kralkowska  poprosiła o zwrócenie uwagi na sprawy związane z ludnością, perspektywą 
starzejącego się społeczeństwa, nad kształceniem osób opiekujących się ludźmi starymi, 
przewlekle chorymi, tworzeniem dla nich domów dziennej opieki. To ważny i poważny problem 
w perspektywie czterech powiatów. 
K. Paternoga stwierdził, że zainteresowanie radnych nową Strategia jest ogromne, w ramach 
każdego z powiatów planujemy utworzyć grupy robocze i prosić specjalistów i ekspertów z 
poszczególnych działów i obszarów o konsultacje. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję, podziękowała P. Z. Brodzińskiemu za 
przybycie  oraz prezentację materiału i zamknęła ten punkt obrad. 
 
 
Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział: 
Od ostatniej sesji Zarząd odbył dwa posiedzenia, na których: 

1)  zatwierdzono   zmiany w arkuszach organizacyjnych szkół, jesteśmy już po naborze 
do szkół, więc mogliśmy dokonać uzupełnienia finansów placówek oświatowych, 
zanotowaliśmy ubytek młodzieży, znaczny zwłaszcza  w II LO; 

2) dokonaliśmy zmian w budżecie powiatu oraz przesunięcia środków PFRON – 
uchwały prezentowane na dzisiejszej sesji. 

Dodatkowa informacja Starosty: 
1) 27 września 2013 r. w Alytus na Litwie nastąpiło otwarcie sali gimnastycznej budowanej 

w ramach projektu „Aktywizacja społeczności lokalnych”, realizowanego w ramach 
Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007-2013. Partnerami w tym 
projekcie są: Szkoła dla Młodzieży i Dorosłych w Alytus,  finansowana przez Samorząd 
Miasta Alytus, oraz Powiatowy Zespół Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych 
reprezentujący Powiat Giżycki. 

2) 23 września – 5 października 2013 r. 35 uczniów Zespołu Szkół Kształtowania 
Środowiska Agrobiznesu odbyło staż zawodowy w niemieckim Ośrodku Szkoleniowym 
dla Techniki Rolniczej DEULA w Nienburgu w ramach projektu „Staże i praktyki 
zagraniczne dla osób kształcących się i szkolących zawodowo” realizowanego przez 
Fundację Rozwoju Systemu Edukacji w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na zasadach Programu Leonardo da Vinci 
będącego częścią Programu „Uczenie się przez całe życie”. W trakcie stażu realizowanie 
były zagadnienia związane z energetyką odnawialną. 

3) 28 września 2013 r. delegacja Powiatu Giżyckiego wzięła udział w Święcie Grzyba 
organizowanym przez partnerski samorząd Rejonu Varena na Litwie. 

4) 28 września 2013 r. na jeziorze Niegocin odbyły się ćwiczenia ratowników MOPR. 
Młodzi ratownicy oraz kadra zawodowa mieli niepowtarzalną okazję przećwiczyć 
i przeanalizować zachowanie oraz sposoby udzielania pomocy w sytuacji utonięcia 
człowieka, wywrotki jachtu kabinowego oraz wywrotki jachtu typu „omega”. 
Całodniowy program szkolenia obejmował wykłady z teorii zasad bezpieczeństwa w 
czasie udzielania pomocy poszkodowanym oraz akcji technicznych przy ratowaniu 
mienia. Zadanie było finansowane ze środków Powiatu Giżyckiego. 

5) 2 października 2013 r. w giżyckiej Ekomarinie odbyły się obchody Światowego Dnia 
Turystyki, zorganizowane przez Oddział PTTK Wielkich Jezior Mazurskich. 

6) 5 - 6 października 2013r. – Partnerstwo Dzikie Mazury zorganizowało, przy 
współorganizacji Powiatu Giżyckiego, imprezę pt. „Rykowisko”. Wzięło w niej udział 
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ok. 70 osób. Odbył się m.in.: cykl prezentacji, spotkań autorskich, wystaw poświęconych 
godom jeleni, całonocne wyjście na rykowisko do Puszczy Boreckiej, działania 
fotograficzne prowadzone przez fotografików przyrody Partnerstwa Dzikie Mazury, 
konkurs o tytuł Mistrza Grzybobrania Dzikich Mazur.  

7) 15 października br. w Starostwie Powiatowym w Giżycku odbył się dyżur Warmińsko – 
Mazurskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w Olsztynie 
Delegatury w Ełku w sprawie Zintegrowanego Informatora Pacjenta (ZIP). Mobilne 
stanowisko ZIP cieszyło się bardzo dużym zainteresowaniem mieszkańców Powiatu 
Giżyckiego. Dane dostępowe do swojego konta (hasło i login) otrzymało 130 osób. 
Kolejne dyżury pracownika NFZ zaplanowano w dniach 14 - 15 listopada 2013 r.  

8) 15 października 2013 r. odbyła się konferencja zorganizowana przez  Powiatowy Urząd 
Pracy w Giżycku pn. „Między edukacją a rynkiem pracy – dialog partnerów rynku 
pracy”. Wydarzenie było skierowane przede wszystkim do przedsiębiorców 
przyjmujących na praktykę uczniów, dyrektorów szkół, nauczycieli i młodzieży, 
zainteresowanej mobilnością na europejskim rynku pracy. 

9) W dniach 22 - 26 października 2013 r. miał miejsce Tydzień z Doradcą Zawodowym 
zorganizowany przez Centrum Kształcenia Ustawicznego, Praktycznego i Doskonalenia 
Nauczycieli. Odbyły się m.in.: coaching kariery czyli indywidualne spotkania z doradcą 
zawodowym, warsztaty dla młodzieży i osób dorosłych oraz spotkanie dla rodziców pt. 
„Jak wspierać dziecko w wyborze zawodu”. 
 

Pytań do Zarządu nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
M. Kaczorowska zwróciła uwagę na parkingi wzdłuż ulicy Warszawskiej zajmowane przez 
właścicieli usytuowanych tam sklepów na całe dnie, zaproponowała, aby płacili oni za 
zajmowanie pasa drogowego, albo wskazać im miejsce do parkowania za budynkami. W imieniu 
mieszkańców miasta zgłaszających ten temat poprosiła Zarząd Powiatu o interwencję. Ponadto 
poprosiła, aby ustanowić godziny otwarcia mostu obrotowego dogodne dla mieszkańców 
dzielnicy za kanałem. 
M. Drzażdżewski powiedział, że jeśli ktoś parkuje zgodnie z prawem, to nie można go karać, 
czy zmusić do zwolnienia miejsca, bo to miejsce ogólnodostępne, co innego, jeśli parkuje bez 
uprawnień na miejscu uprzywilejowanym. Obiecał, że zwróci się do Miasta o rozpatrzenie 
możliwości i wskazanie miejsc do parkowania na podwórkach, które są ich własnością. Co do 
mostu – wczoraj dyrektor J. Pipiro sygnalizował, że rozpoczęła się dyskusja z wieloma 
podmiotami w celu ustalenia najbardziej korzystnych godzin otwierania i zamykania mostu. 
I. Walasek poprosiła Komendanta Policji zwrócenie uwagi na rowerzystów szalejących na 
chodnikach poza ścieżkami rowerowymi, stwarzających zagrożenie i kłopoty w przejściu dla 
pieszych, zwłaszcza dzieje się to w ciepłe dni, a latem było to nagminne. 
H. Sarul zapytała Starostę, czy będzie chciał  pomóc grupie radnych, którzy zaangażowali się w 
gospodarkę śmieciową. Zwrócili się oni do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska z 
interwencją, że już 5 miesięcy mija, a sytuacja w tej kwestii się nie poprawia; uwagi do 
Międzygminnego Związku są ignorowane, brak odpowiedzi. A WIOŚ naszą skargę przesłał do 
rozpatrzenia właśnie Międzygminnemu Związkowi. Radna powiedziała, iż uważa, że 
powinniśmy dążyć, aby Giżycko wystąpiło ze Związku, bo on nie działa w naszym  interesie, 
naraża nas na straty, Spółdzielnia Mamry odmówiła podwyższania opłat za wywóz śmieci. 
Śmieci nie wywozi się w terminie, walają się po osiedlu, ani przedstawiciele Miasta, ani 
Związek nie reagują na te sytuację. Radna poprosiła Starostę, w imieniu mieszkańców, o pomoc 
prawną w tej sprawie. Poprosiła też Ł. Bielewskiego, pracownika wojewódzkiego, o pomoc w 
opisywanej sprawie, że skarga z WIOŚ została przesłana niezałatwiona do Giżycka. 
I. Walasek dodała, iż radny P. Czacharowski zajmuje się w czasie sesji miejskiej oglądaniem 
meczu. 
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M. Ludwiszewska powiedziała, iż wystosowała prośbę do Międzygminnego Związku o 
udostępnienie dokumentacji przetargowej. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że nie mamy kompetencji interweniować, jesteśmy klientami, 
nas też ta sprawa dotyka. Mogę się w to włączyć, trudniej prawników zaangażować, chyba że 
dotyczy to umowy między nami, a Międzygminnym Związkiem. Logicznie byłoby taką skargę 
przesłać do każdej gminy, która jest uczestnikiem, ale chcemy też poznać druga stronę – 
Przewodniczącego Związku Komunalnego. My możemy jedynie apelować. Mam wrażenie, że 
problem tkwi w przeładowanych pojemnikach na osiedlach. Drugi problem to wysokość opłat, 
już można by zbadać, jakie są koszty zbiórki i segregacji opłat i czy nie są zbyt wysokie, bo my 
tez odczuwamy to w swoim budżecie. Nie będziemy uciekać od tematu. 
Na tym punkt 6. Obrad zakończono. 
 
Ad. 7. Informacja o złożonych wnioskach o dofinansowanie działań powiatu i ich 
efektach w latach 2011 – 2013. 
Materiał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do przedstawionego dokumentu. 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego nie zgłosiły uwag. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do przedstawionego dokumentu. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż radni zapoznali się z treścią Informacji  
nie wnosząc uwag do jej treści. 
 
Radni obejrzeli  20 minutowy FILM na temat osiągnięć naszego powiatu w ramach programu: 
Europejska Współpraca Transgraniczna Litwa – Polska 2007 – 2014. 
 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r.  
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Zmiana uchwały  Nr XXVI.163.2013 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 28 lutego 2013 r. 
(z póź. zm.) wynika z konieczności przesunięcia środków z turnusów rehabilitacyjnych, które nie 
zostaną wykorzystane (zwroty środków w wyniku końcowych rozliczeń) na likwidację barier 
funkcjonalnych, w których zachodzi potrzeba wsparcia osób niepełnosprawnych w zakresie 
samodzielnego ich funkcjonowania. 
Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych z dnia 10 października 2013 r. – załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaakceptowały projekt 
uchwały nie zgłaszając uwag. 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 osób – jednogłośnie. 
Uchwała XXXIII.196.2013 zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r.  została podjęta 
– stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
Dochody: 
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Rozdz.75801 – dotyczy zwiększenia planu dochodów z zakresie części oświatowej subwencji 
ogólnej. 
Rozdz.75832 – dotyczy zwiększenia planu dochodów z zakresie części równoważącej subwencji 
ogólnej. 
Dochody i wydatki: 
Rozdz.80140 – dotyczy zwiększenia planu dochodów w Centrum Kształcenia Ustawicznego 
i Doskonalenia Nauczycieli i przeznaczenia ich na wydatki w tej jednostce. 
Wydatki: 
Dz.801, dz. 854 – dotyczy zwiększenia planu wydatków w jednostkach oświatowych w zakresie 
wynagrodzeń i wydatków tzw. „rzeczowych” oraz planu dotacji dla szkół niepublicznych 
z powodu wcześniejszego niedoszacowania (środki pochodzą m.in. ze zwiększenia części 
oświatowej subwencji ogólnej oraz uzyskanego zwrotu poniesionych wydatków z tytułu projektu 
realizowanego w latach poprzednich pn. „Edukacja zawodowa w regionie transgranicznym 
podstawą rozwoju przedsiębiorczości”). 
Pozostałych zmian dokonuje się na wniosek powiatowych jednostek organizacyjnych 
(przesunięcia między paragrafami w ramach planów finansowych): Komenda Powiatowa 
Państwowej Straży Pożarnej, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowy Zespół Obsługi 
Szkół i Placówek Oświatowych. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Spraw Społecznych, Edukacji, Kultury i Sportu oraz Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zaakceptowały projekt uchwały nie zgłaszając uwag. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 osób – jednogłośnie. 
Uchwała XXXIII.197.2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013 
została podjęta – stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 10. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu oraz Starosty Giżyckiego w sprawie 
złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2012. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska odczytała Informację Przewodniczącej Rady 
Powiatu w Giżycku w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za 2012 rok – 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Starosta M. Drzażdżewski odczytał Informację Starosty w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych przez członków zarządu, skarbnika powiatu, sekretarza powiatu, kierowników 
powiatowych jednostek organizacyjnych, osoby zarządzającej i członka organu zarządzającego 
powiatową osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne za 2012 rok – 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. 11. Informacja Wojewody Warmińsko – Mazurskiego oraz Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Giżycku  w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2012. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska odczytała Informację Wojewody Warmińsko – 
Mazurskiego w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez Przewodniczącą Rady 
Powiatu K. Kralkowską oraz Starostę M. Drzażdżewskiego za rok 2012. – załącznik nr 10 do 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska odczytała Informację Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Giżycku  w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2012. – 
załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. 12. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska udzieliła głosu przedstawicielce grupy 
sprzątającej, która zwróciła się z pytaniami: dlaczego one, pracownice najniższego szczebla mają 
odpowiadać za długi szpitala i dlaczego na restrukturyzacji ucierpiały najbardziej, czy Zarząd 
Powiatu miał wiedzę, że Prezes szpitala wiedział o tym, że do sprzątania wybrano firmę Impel 
i jakie ona warunki im miała zaproponować. Prezes im odpowiada na składane zarzuty, że 
szpital jest od leczenia, a z brudu jeszcze nikt nie umarł. Telewizja ich nie podjudzała, same 
mają swój rozum. Informują, iż w umowach spisanych z nimi nie ma stawki godzinowej za pracę 
i pytają czy takie umowy maja moc prawną. Pytają, czy Rada Powiatu wie, że przedstawiciel 
firmy Hospital Impel na pierwszym spotkaniu oświadczył, że w pierwszej kolejności będą 
zatrudniane osoby ze stopniem niepełnosprawności nawet ze wskazaniem na jaką chorobę. 
K. Kralkowska  poprosiła o wypowiedź Prezesa szpitala. 
Krzysztof Bestwina Prezes spółki Nowy Szpital powiedział, iż przedmówczyni stwierdziła, że 
on coś powiedział, a on tego nie powiedział, poprosił ją o dane osobowe, gdyż zamierza podjąć 
czynności prawne. Powiedział, że dwa razy rozmawiali o procesie zmian w dziale higieny  
szpitalnej, że nastąpi zmiana formy poprzez przekazanie firmie zewnętrznej; mówiły panie, że 
rozumieją taką konieczność, że to firma zewnętrzna będzie prowadziła nabór do pracy. 
K. Kralkowska  powiedziała, że Rada Powiatu nie jest stroną w tym sporze, ale ze swojej strony 
deklaruje spotkanie po sesji. 
Przedstawicielka grupy sprzątającej dodała, że nie mogą pogodzić się z faktem, że po 30 
latach tak je potraktowano. 
M. Kaczorowska powiedziała, że kosztem pielęgniarek i salowych szuka się oszczędności, 
wypuszcza się ich na bruk. Zaproponowana stawka 4,8 netto za godzinę jest nie do przyjęcia, 
szkoda, że pan Prezes nie uczestniczył w przepychankach z Impelem. Poprzedni Zarząd nigdy 
nie dopuszczał do takich sytuacji. 
T. Przymorski powiedział, że panie zgłosiły się do niego z tą informacją, on nie zgadza się z 
twierdzeniem, że nie jesteśmy stroną w tym sporze, jesteśmy, ponieważ podejmowaliśmy 
decyzję o przemianach, ale nie wiedzieliśmy, że zatrudnionym gotujemy taki los. Starosta 
pięknie rozpoczął sesję wspomnieniem I Premiera, a teraz źle się kończy, radny stwierdził, że 
jest zbulwersowany, że teraz w Polsce za 180 godzinny tydzień pracy proponuje się 4,80 zł za 
godzinę, człowiekowi, który przepracował w firmie 30 lat. Wróciliśmy do rewolucji 
przemysłowej w Anglii, robimy piękne programy z Alytusem, a nic nie możemy w tej sprawie 
zrobić,  przepraszam, że głosowałem za przekształceniem. 
M. Drzażdżewski powiedział, że nie odbiera tego tak, jak radny T. Przymorski, bo nie my 
jesteśmy winni, że taka jest sytuacja w kraju. Nie jest nowością sprzątanie przez firmy 
zewnętrzne, tak było i w SP ZOZ. Przyjęliśmy taką formę, ale nie odpowiadamy za to, jak firma 
płaci swoim pracownikom, my odpowiadamy za to, jak funkcjonuje szpital. W ramach grup 
możemy poprzesuwać pieniądze w szpitalu. Możemy porozmawiać o pewnych 
nieprawidłowościach w przetargu, umowa się skończyła, nie było to wypowiedzenie. Jestem 
gotowy przy Urzędzie Pracy stworzyć działania, aby panie dostawały prace w pierwszej 
kolejności, ale to będzie z kolei zarzut, że nierówno traktuję obywateli. 
H. Sarul powiedziała, że może doktor miał rację, że nie tak miało być, trzeba się zachowywać 
racjonalnie, ale jest czynnik ludzki, system nie może być bezduszny, przemielić ludzi i wypluć. 
Szkoda, że nie przewidziano stawek, jakie zaproponowano, zostawiono ludzi w desperacji. To 
prawo pozwala na takie zabiegi, panie poszłyby za najniższą płacę, to przykład klasycznej 
umowy śmieciowej. Radna zwróciła się do Starosty, aby energicznie wziął się za zabezpieczenie 
im środków do życia, aby i Urząd Pracy otoczył ich opieką. 
W. Strażewicz powiedział, że podjęliśmy decyzję o przekształceniu szpitala mając wizję, że 
inaczej ten szpital przestanie istnieć. Zaciągnęliśmy kredyt na szpital, więcej nie możemy. 
Największe płace mają lekarze, myślałem, że to lekarze zrezygnują z 50 tys. zł dobrowolnie 
i problem będzie rozwiązany. 
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M. Ludwiszewska zwracając się do pań z grupy sprzątającej powiedziała, że są jej koleżankami 
i przeprasza je za to,  że tak głosowała. To jest polityka spółki. Odnośnie przetargu udostępni 
wszelkie dokumenty. 
T. Przymorski powiedział, że jesteśmy w kraju, gdzie związki zawodowe walczą o najniższe 
wynagrodzenie, a u nas nikt nie pokazuje, że jest za pracownikami, tylko Wicestarosta ma dla 
mnie propozycję. Prezes na spotkaniu dotyczącym ustalenia wysokości kontraktu rozmawiał 
z każdym lekarzem osobno, ja co mogłem, to zrobiłem, ale przedstawię kolegom lekarzom 
propozycję Wicestarosty. Najprościej dzielić czyjeś pieniądze, a może pan Wicestarosta sobie 
zmniejszy. 
M. Drzażdżewski zaapelował o zakończenie dyskusji. Spotkam się z paniami i spróbuje pomóc. 
Nie mogliśmy przewidzieć takiej sytuacji jaką kwotę Impel im zaproponuje. 
K. Kralkowska stwierdziła, że nikt nie lekceważy sprawy, zastanowimy się jak Paniom pomóc. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję na ten temat. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła: 

1) Dwie uchwały Regionalnej Izba Obrachunkowej  w Olsztynie:  Nr 0102-312/13 
stwierdzającej nieważność Uchwały Rady Powiatu w Giżycku Nr XXXI.187.2013 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ryn oraz Nr 0102-313/13 stwierdzającej 
nieważność Uchwały Rady Powiatu w Giżycku Nr XXXI.188.2013 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Wydminy; 

2) Raport o stanie środowiska województwa warmińsko – mazurskiego w 2012 roku – 
wydawnictwo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Olsztynie. 

3) Prośbę Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sport z kulturą” ZSO Wydminy o 
wsparcie finansowe I Międzynarodowego Festiwalu Piłki Nożnej Dziewcząt. 

4) Zaproszenie na zawody strzeleckie samorządów o puchar starosty powiatu giżyckiego. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 13. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania tematyki sesji o godz. 17.30 Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła 
obrady. 
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk     
 Krystyna Kralkowska 
 


